



# ST. ALEXANDER NEVSKY CATHEDRAL

**Russian Orthodox Church Outside of Russia**

200 Alexander Avenue · Howell, NJ 07731 USA

Phone: (732) 364-3330 · nevskysobor@gmail.com

[www.stalexandernevskycathedral.org](http://www.stalexandernevskycathedral.org)

19 июня/2 июля 2024 - *Свят. Иоанна Шанхайского и Сан-Францисского*

*“Рука дающего не оскудеет.” (Притч.)*

Дорогие прихожане и друзья Свято-Александро Невского прихода!

Поздравляем вас с великим праздником Святой Пятидесятницы, а также с 30-летием канонизации нашего возлюбленного Свят. Иоанна Шанхайского и Сан-Францисского. Мы молимся, чтобы вы почувствовали духовное обновление благодаря сошествию Святого Духа во время службы в нашем прекрасном соборе. Нашему собору уже более 30 лет, и за последние несколько лет нам неоднократно приходилось ремонтировать крышу, так как мы заметили, что в потолке и куполе появилось много протечек, которые повреждают наши прекрасные фрески. Крыша была установлена в 1992 году и пришла в ветхость от сильных ветров после 32 лет и мы больше не можем продолжать ремонтировать крышу. Ее необходимо заменить целиком. Также пришло время очистить фрески от копоти и грязи накопившейся за годы. Но надо сначала заменить крышу и остановить протечки!

Поскольку это такой большой и сложный проект, мы наняли компанию для оценки ситуации с нашей крышей. После получения подробного отчета и видео мы получили 6 заявок на работу. Ставки от \$55,000 до \$130,000. Тщательно изучив все предложения, приходской совет остановился на местной компании в Ховвелле, которая снимет старую крышу, выполнит весь необходимый ремонт, заменит потолочные окна и установит современную крышу. Общая стоимость \$78,000. Эта компания недавно отремонтировала крышу и купола Тихвинского храма, чтобы остановить протечки там, а также сделала ремонт в Георгиевском храме.

Срочный ремонт Тихвинского храма уже обошелся в \$12,000, проект собора — в \$78,000. Итак, в этом году мы рассчитываем на ремонт/замену крыши в размере \$90,000. Эта очень огромная сумма и выходит за рамки нашего «обычного» бюджета. Однако недавно наши арендаторы детского сада сказали нам, что они не будут продлевать договор аренды, срок которого истек 30 июня этого года после 5 лет. Мы получали \$6,000 в месяц за аренду, и наш бюджет на 2024 год сильно пострадал. Поэтому мы обращаемся к вам, которые всегда проявляли щедрую любовь и поддержку к нашему приходу, особенно в трудные времена. Помогите заменить новую крышу на нашем прекрасном соборе! Каждое пожертвование имеет значение, и мы смиренно просим вас поддержать этот очень важный проект. Молитвами Пресвятой Богородицы и св. Князя Александра Невского да благословит вас Господь!

С любовью во Христе,

*Прот. Сергей Лукьянов*

Прот. Сергей Лукьянов

Настоятель и Приходской Совет



# ST. ALEXANDER NEVSKY CATHEDRAL

**Russian Orthodox Church Outside of Russia**

200 Alexander Avenue · Howell, NJ 07731 USA

Phone: (732) 364-3330 · nevskysobor@gmail.com

[www.stalexandernevskycathedral.org](http://www.stalexandernevskycathedral.org)

June 19/July 2, 2024 - *Holy Hierarch John of Shanghai & San Francisco*

*"The hand of the one who gives will never be in want." (Proverbs)*

Dear parishioners and friends of St. Alexander Nevsky Parish,

We greet you with the Great Feast of Holy Pentecost and also with the 30th anniversary of the canonization of our beloved Holy Hierarch John of Shanghai & San Francisco. We pray that you are feeling spiritually renewed by the descent of the Holy Spirit at the Pentecost services in our beautiful cathedral. Our cathedral is now over 30 years old, and in the past several years, we have been forced to make repairs to the roof multiple times, since we have noticed that there are many leaks in the ceiling and dome that are damaging our wonderful frescoes. The original roof was installed in 1992, and after 32 years of wear and tear and high winds, we can no longer continue to repair the roof, and it must be replaced in its entirety. Along with this, the time has come to clean the frescoes from the years of accumulated soot and dirt. But to do this, we must first replace the roof and stop the leaks!

Because this is such a large and complex project, we hired a company to evaluate our roof situation. After receiving a detailed report and video, we received 6 bids for the job. The bids ranged from \$55,000 to \$130,000. Having carefully studied all the bids, the Parish Council decided on a local Howell company that will remove the old roof, make all needed repairs, replace the worn-out skylights, and install a top-of-the-line 3-ply shingled roof. The total cost for this will be \$78,000. This same contractor recently repaired the roof and cupolas on the Tikhvin Mother of God Church to stop leaks there, and they did the renovations at St. George's. We have been extremely pleased with their work and service.

The Tikhvin emergency repairs cost \$12,000 and the cathedral project will cost \$78,000; so, we are looking at \$90,000 in roof repair/replacement expenses this year. Needless to say, this huge amount is outside our "normal" budget! Also, we were recently told by our daycare renters that they would not be renewing their lease, which expired this June 30<sup>th</sup> after 5 years. We were receiving \$6000/month in rent, and our 2024 budget has now taken a huge hit. So we are turning to you, who have always shown generous love and support for your parish, especially during hard times. Please help put a new roof on our beautiful cathedral! Every donation counts, and we humbly ask that you support this tremendously important project. May our Lord Jesus Christ bless you for your kindness and may the Mother of God and St. Alexander Nevsky ever intercede for you.

With love in Christ,

A handwritten signature in black ink, appearing to read "Fr. Serge Lukianov".

Archpriest Serge Lukianov  
Rector and the Parish Council